
 

 
 

Komisija za socialno varstvo, delo, zdravstvo in invalide 

 

 

Številka: 541-01/16-4/     EPA 1389-VII  
Ljubljana, 20. 9. 2016       
   
Komisija za socialno varstvo, delo, zdravstvo in invalide je, na podlagi 20. člena 
Poslovnika Državnega sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10, 6/14 in 26/15) 
in drugega  odstavka 56. člena Zakona o Državnem svetu (Uradni list RS, št. 100/05 
- uradno prečiščeno besedilo, 95/09 – odl. US, 21/13 - ZFDO-F), oblikovala 
naslednje  
 

Mnenje  
 

k Predlogu zakona o spremembi in dopolnitvi Zakona o uveljavljanju pravic iz 
javnih sredstev (ZUPJS-G) – skrajšani postopek 

 
Komisija za socialno varstvo, delo, zdravstvo in invalide je na 58. seji 15. 9. 2016 
obravnavala Predlog zakona o spremembi in dopolnitvi Zakona o uveljavljanju pravic 
iz javnih sredstev (ZUPJS-G), ki ga je v obravnavo Državnemu zboru po skrajšanem 
postopku predložila skupina poslank in poslancev s prvopodpisano Violeto Tomić. 
 
Komisija predlog zakona podpira. 
 
Komisija ugotavlja, da je vsebina aktualnega predloga zakona (zvišanje cenzusa za 
brezplačno kosilo učencem na 36 % neto povprečne plače) enaka osnovnemu 
predlogu predlagateljev lanskoletnega Predloga zakona o spremembi Zakona o 
uveljavljanju pravic iz javnih sredstev (ZUPJS-D), ki je sicer v nadaljevanju 
zakonodajne procedure doživel določene spremembe (sprejeta je bila padajoča 
lestvica subvencij, in sicer 100 %-na subvencija kosil za učence v prvem 
dohodkovnem razredu, 70 %-na za drugi dohodkovni razred in 40 %-na za tretji). 
Komisija je lanskoletno novelo ZUPJS-D obravnavala na 40. seji 14. 7. 2015 in jo 
podprla, posledično podpira tudi aktualen predlog zakona. Pri tem izraža upanje, da 
tokrat v nadaljevanju zakonodajnega postopka ne bo prišlo do sprememb v višini 
subvencije, še zlasti zato, ker je v proračunu za te namene očitno na voljo dovolj 
sredstev.  
 
Komisija se je v razpravi dotaknila tudi možnih razlogov za visoko višino preostalih 
sredstev, ki so bila namenjena za pokrivanje subvencij kosil 2016 (po podatkih iz 
uvoda predloga zakona je bilo do junija 2016 porabljenih zgolj 3 milijone evrov od 
predvidenih 8 milijonov). Pri tem se je spraševala, ali je to posledica napačnih ocen o 
potrebni višini sredstev, neobveščenosti upravičencev do možnosti izkoriščanja 
omenjene pravice ali v njihovi zadržanosti, kar bi bilo še najbolj zaskrbljujoče. V 
razpravi je bilo pojasnjeno, da je bila pri izračunu sredstev res narejena napaka 
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(napačno upoštevanje 12 in ne 10 mesecev prejemanja subvencije), pri čemer je 
komisija opozorila, da bi se, če bo zakon sprejet, to napako moralo popraviti in 
ustrezno prilagoditi višino sredstev novim pogojem (novemu številu upravičencev). 
Prav tako se je izkazalo, da so bili po izkušnjah centrov za socialno delo potencialni 
upravičenci do prejema omenjene subvencije ustrezno obveščeni o omenjeni pravici, 
a se jih je veliko odločilo, da pravice do delne subvencije (70 %-ne ali 40 %- ne) ne 
bo uveljavilo, saj je kritje preostalega dela cene kosila zanje še vedno predstavljalo 
previsoko finančno obremenitev. Komisija na podlagi slednjega ugotavlja, da zgolj 
delno subvencioniranje kosila očitno za otroke in družine, ki živijo pod pragom 
revščine, ni ustrezna rešitev. 
 
Komisija se zavzema za ureditev postopkov za implementacijo sprejetih 
zakonodajnih rešitev na način, ki je v praksi najbolj učinkovit oziroma smiseln, zato 
opozarja na vsebino 2. člena (prehodne določbe), ki predvideva, da bo pristojni 
center za socialno delo v roku 15 dni po uveljavitvi zakona vsem upravičencem do 
subvencije kosila za učence poslal obvestilo o upravičenosti do subvencije ter 
postopku njenega uveljavljanja. Komisija na podlagi preteklih izkušenj centrov za 
socialno delo meni, da bi bilo treba člen zapisati tako, da bodo zakonske določbe 
predstavljale podlago za avtomatično dodeljevanje pravice do subvencije na podlagi 
že obstoječih podatkov v informacijskem sistemu centrov za socialno delo (iz 
podatkov o upravičenosti do otroškega dodatka je možno razbrati tudi upravičence 
do subvencije kosila). S tem bi se izognili nepotrebni dodatni birokratski obvezi o 
obveščanju upravičencev in nepotrebni dodatni obvezi upravičencev, da vlagajo 
posebne prošnje za dodelitev subvencije za kosilo.  
 
Komisija dodatno opozarja, da se je ponovno dogodilo, da pristojno Ministrstvo za 
delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti na seji komisije ni predstavilo 
stališča Vlade Republike Slovenije do predloga zakona. Glede na to, da je bil predlog 
zakona vložen v zakonodajno proceduro že 8. 7. 2016, komisija meni, da to kaže na 
nespoštovanje delovnih teles Državnega sveta in njihove vloge v zakonodajnem 
postopku.  
 

* * * 
 
Za poročevalko je bila določena članica komisije mag. Darija Kuzmanič Korva.  
 
 
 
Mag. Nuša Zupanec, l.r.                                                  Mag. Peter Požun, l.r. 
sekretarka komisije                                                         predsednik komisije  
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 Vlada Republike Slovenije 


